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Ministrul Energiei: Fondul Proprietatea vrea sa împiedice Hidroelectrica sa livreze

energie populatiei, la preturi mici

Fondul Proprietatea vrea sa împiedice Hidroelectrica sa livreze  energie clientilor casnici, la preturi mici, si

vrea sa tina compania  captiva marilor furnizori, a scris, joi, pe Facebook, ministrul  Economiei, Energiei si

Mediului de Afaceri, Virgil Popescu.

"Interesul românilor primeaza! Asta se pare ca nu înteleg multe  persoane. Le-am solicitat celor de la

Hidroelectrica sa transmita  volumul de investitii realizat în ultimii ani, când au avut preturi mari  la energia

electrica, având în vedere ca au folosit aceasta scuza. De  aceea, as adresa o întrebare directorului Hidroelectrica, 

reprezentantilor Fondului Proprietatea si reprezentantilor statului  român în CS al Hidroelectrica: unde este acel

volum de investitii? Sa  înteleg ca este bine ca nu au facut investitii ca sa faca profit mare si  sa plateasca

dividende? Complet gresit, acest tip de politica este  falimentar pe termen lung, iar interesul statului român si al

românilor  este sa avem o companie puternica pe termen lung!", a scris Popescu.

Ministrul sustine în continuare ca Hidroelectrica are o politica  gresita de vânzari si ca, de fapt, ar trebui sa

livreze energia direct  populatiei.

"De asemenea, sa înteleg ca este bine ce a facut Hidroelectrica pâna  acum: a vândut ieftin energie la furnizori, pe

care acestia o revând  mult mai scump consumatorilor casnici!?! Asta în loc ca Hidroelectrica  sa o vânda direct,

mai ieftin decât o vând furnizorii, dar mai scump  decât energia pe care o vinde în acest moment la furnizori?!?!

Domnilor  de la Fondul Proprietatea, unde vedeti baietii destepti în cele doua  scenarii prezentate mai sus? Eu vad

aici o politica comerciala gresita  care trebuie sa se schimbe în acest an, în contextul liberalizarii  pretului la

energie electrica începând cu 1 ianuarie 2021. Nu vreau sa  ma gândesc ca vreti sa tineti compania captiva unor

clienti mari si,  astfel, împiedicati patrunderea acesteia pe piata clientilor casnici", a  precizat oficialul

guvernamental.

El a reamintit ca exista posibilitatea votului cumulativ care permite  schimbarea întregii conduceri a unei companii

la cererea unui actionar.

"Şi de asemenea, atât timp cât voi fi ministrul Economiei, Energiei si  Mediului de Afaceri voi exercita calitatea de

actionar în beneficiul  românilor si nu voi permite niciunui actionar sa îmi cenzureze  cuvintele!", a mai spus

ministrul.

Mai departe, el a acuzat Fondul Proprietatea ca plateste  articole în presa pentru a-si face cunoscut mesajul.

La postarea  ministrului este atasat un print screen cu un articol publicat de  Hotnews, cu titlul "Pizza e

gata, pare buna, dar nu e înca la cuptor.  Hidroelectrica si listarea pe bursa", unde publicatia precizeaza ca

este  vorba despre un articol sustinut de Fondul Proprietatea.

"Nu pot accepta sa primesc lectii de buna-purtare si de guvernanta  corporativa în contextul în care un actionar

întelege sa "sustina" (sub  ce forma nu reiese clar, dar cel mai probabil financiar) unul sau mai  multe articole de

presa dedicate companiei la care este actionar. Nu pot  accepta asta din doua motive: 1. Daca tot ce ai de spus este

legitim si  corect, de ce trebuie "sustinut" articolul în care-ti transmiti  mesajul? Şi 2. Ce ne facem cu toti ceilalti

actionari care nu-si permit  sa "sustina" articole de presa? Ei sunt mai putini actionari sau nu au  aceleasi drepturi?

Mai usor cu lectiile de moralitate, când practica nu  te recomanda, asta as vrea sa retina distinsii domni de la FP", a

precizat Popescu.

El îsi încheie postarea scriind, cu majuscule, ca sustine listarea pe  bursa a Hidroelectrica, cu o pondere de 10%
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sau 15%, acesta fiind unul  din obiectivele asumate de el ca ministrul al Economiei, Energiei si  Mediului de

Afaceri.

În comunicatul de presa remis, anterior, AGERPRES, Fondul Proprietatea  îi atrage atentia ministrului ca legea

interzice implicarea directa a  statului ca actionar în conducerea companiei.

Declaratia ministrului Energiei, Virgil Popescu, potrivit careia  Hidroelectrica ar putea furniza energie

direct populatiei la un pret  mult mai mic, reprezinta o încalcare a OUG 109/2011 privind guvernanta 

corporativa în companiile de stat, sustine FP.

"Este inacceptabil sa asistam la aceleasi practici care, cu ani în urma,  au condus Hidroelectrica în insolventa.

Membrii Guvernului ar trebui  doar sa respecte si sa asigure cadrul legal în care sa se desfasoare în  siguranta

operatiunile de afaceri, fara a interveni în deciziile  managementului. România are o istorie cu politicienii care

influenteaza  deciziile de zi cu zi de afaceri ale companiilor de stat, cu consecinte  negative grave asupra

rezultatelor financiare ale acestora. Avem  încredere ca aceasta situatie nu va deveni un precedent, iar Guvernul va 

întelege si va aplica principiile de guvernanta corporativa care  asigura companiilor un cadru transparent pentru

afaceri, astfel încât sa  ramâna eficiente si profitabile pentru beneficiul economiei si al  tuturor cetatenilor", a

afirmat Johan Meyer, CEO al Franklin Templeton  Investments si Manager de portofoliu al Fondul Proprietatea,

citat în  comunicat.

În urma cu o saptamâna, Virgil Popescu declara, pentru AGERPRES, ca  Hidroelectrica ar trebui sa furnizeze

energie direct catre populatie, la  preturi mult mai mici.

"Oferta pe care o are Hidroelectrica, cu 255 de lei pe MWh, este o  bataie de joc. E doar pe site, nu o promoveaza,

pentru cine este ea,  pentru salariatii lor? Ei nu se duc catre oameni sa încheie contracte.  Sa-si faca un departament

de vânzari cum trebuie! Au doar trei oameni la  vânzari. Nu au capacitate de facturare? Sa-si ia un soft!", a sustinut

oficialul guvernamental.

Potrivit acestuia, pentru Hidroelectrica, livrarea de energie catre  clientii casnici ar putea fi un business foarte bun.

În plus, pretul mic  al Hidroelectrica ar putea duce la ieftinirea întregii piete.

"De exemplu, ei vând energia catre furnizorii clientilor casnici în  prezent cu 140 de lei pe MWh, tarif impus de

ANRE. Dar tariful de  vânzare catre casnic este 255 de lei, deci aproape dublu. Şi pot vinde  linistit cu 200 de

lei/MWh, câstiga mai mult decât 140 de lei. Ar trebui  sa faca o campanie agresiva cu 200 de lei/MWh pe piata,

câstiga si ei  mai mult decât daca ar vinde cu 140 de lei unor intermediari si fac si  presiune pe pret în jos la toti

ceilalti. Nu-i banuiesc ca nu-i duce  mintea. Sunt comozi sau sunt mâna în mâna cu furnizorii, sa tina piata  în sus.

Dar asa nu merge", a mai spus Popescu.

Hidroelectrica este cel mai mare si cel mai ieftin producator de energie din tara.
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